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Voorlopige agenda van de
commissie Onderwijs en Welzijn van

18 november 2009

Hierbij wordt u uitgenodigd voor de openbare vergadering van de commissie Onder-
wijs en Welzijn

Datum: woensdag 18 november 2009
Aanvang: 20:00 uur
Locatie: Oude raadzaal
Voorzitter: D. Jager
Griffier: W.T. Meijer
Documenten: OW verslag 18 november (pdf)

A. Algemeen deel

A1. Mededelingen

A2. Vaststelling agenda
Agenda raadscie. Onderwijs en Welzijn 18 november 2009 (pdf)

A3. Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen

A4. Rondvraag

B. Inhoudelijk deel

B1. Tussenrapportage Natuur- en Duurzaamheideducatie (collegebrief 16 oktober 2009)
&
Stand van zaken Duurzaamheidcentrum Groningen (raadsvoorstel 29 oktober 2009)

B2. Jaarplan en begroting 2010 Openbaar Onderwijs (raadsvoorstel 30 oktober 2009)

B3. Integraal Jeugdbeleid (collegebrief 30 oktober 2009)

B4. Motie Wisselplekken straatkunt (collegebrief 28 oktober 2009)

B5. Rapportage Simplon tweede kwartaal 2009 (collegebrief 28 oktober 2009)
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C. Huishoudelijk deel

C1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname
Ingekomen stukken - 20091118 (pdf)

C2. Vaststelling verslagen 9 september en 13 en 14 oktober 2009
OWverslag 20090909 (pdf)
OWverslag 20091013 (pdf)

Bij commissievergaderingen kunt u gebruik maken van het spreekrecht bij de inhou-
delijke agendapunten en de rondvraag. U krijgt dan drie minuten de gelegenheid de
commissieleden te vertellen hoe u over een onderwerp denkt. Voor aanmelding en
informatie kunt u terecht bij de commissiegriffier. De agenda’s zijn onder voorbe-
houd. De definitieve agenda’s worden in de vergadering vastgesteld.

U kunt deze vergadering live volgen via www.gemeenteraad.groningen.nl
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VERSLAG VERGADERING RAADSCOMMISSIE ONDERWIJS EN WELZIJN 
 
WI: O&W nr. 10/09 
Datum: 18 november 2009 
Plaats Oude  raadzaal 
Tijd: 20.00 – 22.25 uur 
 
Aanwezig: dhr. D. Jager (voorzitter), mw. K.A. Hazewinkel (PvdA), dhr. R. van der Schaaf (PvdA), 
mw. R.F. Slors (PvdA), mw. H. Rademaker (SP), mw. A.B.M. Schlebusch (SP), dhr. J.P.T. Klijnsma 
(GroenLinks), mw. A. Postma (GroenLinks), dhr. J. Evenhuis (VVD), mw. H.J. van Mameren (VVD), 
dhr. B.H. Koops (CDA), dhr. J.H. Luhoff (D66), mw. I.M. Jongman-Mollema (ChristenUnie), dhr. 
S.T. Antuma (Student & Stad), dhr. R.P. Prummel (Stadspartij). 
Namens de griffie: dhr. D.H. Vrieling (griffier), dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier). 
De wethouders: mw. J.C.M. van Schie, mw. J.A. Visscher, dhr. J.J. Dijkstra. 
Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
Inspreker:  
Bij agendapunt B.1.: dhr. Van der Velde, directeur Milieufederatie Groningen, mede namens de 
andere initiatiefnemers. 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders 
Wethouder Visscher: 

• Vaccinaties vanwege de griep: de voorbereidingen voor het vaccineren van kinderen en 
huisgenoten verloopt voorspoedig. Gekeken wordt naar eventuele consequenties voor het 
overige werk van de GGD. 

• Benchmark Wmo: hopelijk verschijnt het rapport van SGBO deze maand. Het wordt naar de 
raad gestuurd. 

• De raad ontvangt uiterlijk in december 2009 het voorstel over het nieuwe AWBZ-pakket. 
Wethouder Van Schie: 

• Het college heeft de raad een brief gestuurd over het onderzoek van het college naar de 
ballonfiesta op 8 augustus 2009. De organisatie is op bepaalde punten in gebreke gebleven. 

De brief wordt voor de commissievergadering op 2 december geagendeerd. 
 
A.2.  Vaststelling agenda 
Agendapunt B.2. wordt verplaatst naar het einde van het inhoudelijk deel. 
De agenda wordt hiermee gewijzigd vastgesteld. 
 
A.3.  Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen 
Ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.4.  Rondvraag 
De PvdA stelt de volgende vragen: 

• Het Noorderbad: wat is de stand van zaken en wat is te verwachten, ook financieel gezien. 
• Nieuwbouw GRC: er zijn problemen en de fractie verzoekt om uitleg van de wethouder. 

Wethouder Dijkstra: 
• Noorderbad: het college heeft tegen de bibliotheek gezegd zaken te doen met de nieuwe 

eigenaar. De bibliotheek is de probleemeigenaar. 
Wethouder Van Schie: 

• Nieuwbouw GRC: het college overlegt binnenkort met GRC om te zien of er alternatieven zijn 
die het de club gemakkelijker maken een krediet van de bank te verkrijgen. 

 
B.1. Tussenrapportage Natuur- en Duurzaamheideducatie (NDE) & stand van zaken 
Duurzaamheidcentrum Groningen 
Mw. Kirienko vervangt bij dit agendapunt mw. Rademaker en mw. Schlebusch. 



 

OW verslag 18 november

4

                                                                  

Verslag vergadering raadscommissie Onderwijs en Welzijn 18 november  2009                                                              2 

Inspreker dhr. Van der Velde zegt dat de initiatiefgroep enthousiast is over de door het college 
voorgestelde locatie in de bibliotheek. De locatie Open Lab is minder aantrekkelijk. De groep zoekt 
naar samenwerking met de bibliotheek en met nieuwe partners. 
De VVD vraagt waarom samenwerking met het bedrijfsleven niet in het Open Lab kan gebeuren. 
Dhr. Van der Velde zegt dat bij het Open Lab nog te veel onduidelijk is, vooral wat de 
beschikbaarheid betreft. 
D66 merkt het volgende op: 

• Het Duurzaamheidcentrum: het voorstel komt onvoldoende tegemoet aan de motie uit 2007. 
De fractie verzoekt het college om op korte termijn de haalbaarheid van vestiging van het 
Duurzaamheidcentrum op het Cibogaterein te onderzoeken. 

De SP merkt op: 
• De tussenrapportage NDE: de fractie is verheugd dat het zo goed gaat. 
• Gezien de vele voordelen en het enthousiasme van de partijen is de fractie voor het voorstel 

het Duurzaamheidscentrum in de Openbare Bibliotheek te vestigen.  
De VVD merkt op: 

• Sluit aan bij de opmerkingen van D66: het Duurzaamheidcentrum en andere ontwikkelingen 
op het Cibogaterrein kunnen elkaar versterken. Dit moet in ieder geval worden onderzocht.  

Het CDA merkt op: 
• De tussenrapportage NDE: de fractie geeft complimenten aan de nieuwe afdeling. Gevraagd 

wordt naar de deelname van vrijwilligers, hoe het staat met het herplaatsen van medewerkers 
van het Natuurmuseum en verzoekt financiële gegevens bij de jaarrekening te verstrekken. 

• Het Duurzaamheidscentrum: sluit aan bij D66 en de VVD. Gekozen is voor scenario 2, 
regionale uitstraling. Dat lukt niet met 150 m2. De fractie ziet graag dat ondernemers worden 
betrokken en dat het om meer vierkante meters gaat, waar dan ook. 

De PvdA merkt op: 
• De tussenrapportage NDE: erg inspirerend, compliment voor de afdeling. Is het budget 

voldoende bij een toenemend bereik? Komen er schooltuinen in het Stadspark en Vinkhuizen? 
• Het Duurzaamheidscentrum: de PvdA vindt dat op de ambities is ingeleverd. Dit is een 

behoudende keuze terwijl er is juist een creatieve keuze nodig. Is de financiële aanname over 
de exploitatie nog reëel? De fractie wil nog discussie en acht het mogelijk dat uiteindelijk voor 
scenario 1, de loketfunctie, wordt gekozen. Wat zijn de plannen van Euroborg? 

GroenLinks merkt op: 
• De tussenrapportage NDE laat zien dat het uitstekend gaat en de fractie is er blij mee. Graag 

nadere informatie over enkele knelpunten zoals de formatie en de bekostiging 2010. 
• Het Duurzaamheidscentrum: het is geen optimale oplossing, maar dat zag de raad al 

aankomen gezien de soms tegenstrijdige wensen. De bibliotheek is een goed compromis: 
debat en voorlichting zijn de belangrijkste functies en die zijn daar goed te realiseren. De 
regionale functie is te realiseren via de relatie met andere bibliotheken. Het Ebbingekwartier 
biedt goede mogelijkheden, maar het duurt te lang en is waarschijnlijk te duur. 

De ChristenUnie merkt op: 
• De tussenrapportage NDE laat zien dat het een groot succes is. De fractie vraagt toelichting op 

de tekst over het afstemmen van de capaciteit van kinderwerktuinen op de vraag in de wijken. 
• Het Duurzaamheidcentrum: uit de stukken spreekt twijfel en de fractie heeft die ook. Het 

Ebbingekwartier heeft vele voordelen op het gebied van synergie en verbreding met andere 
bedrijven. Een haalbaarheidstudie naar deze en eventueel andere locaties is gewenst. De 
ChristenUnie kan geen definitief ja zeggen tegen het collegevoorstel. 

Student & Stad merkt het volgende op: 
• De tussenrapportage NDE: de fractie ziet graag dat struikelpunten en ‘hoe nu verder’ meer 

worden benoemd. 
• Het Duurzaamheidcentrum: de fractie is teleurgesteld in het eenzijdig weergeven van beide 

opties, en sluit zich aan bij de twijfel die door de PvdA en de ChristenUnie is uitgesproken. 
De vierkante meters verschillen bij beide opties in hoge mate. Een definitief standpunt wordt 
bepaald na de reactie van de wethouder. 

Wethouder Van Schie reageert op de vragen over de tussenrapportage: 



 

OW verslag 18 november

5

                                                                  

Verslag vergadering raadscommissie Onderwijs en Welzijn 18 november  2009                                                              3 

• Er gebeurt meer dan uit de compacte rapportage blijkt, ook in de wijken. 
• Stadspark: schooltuinen daar zijn nog in beeld. De gemeente is met de gronden bezig. 
• Vinkhuizen: scholen hebben niet gekozen voor schoolnabije tuinen. 
• Knelpunten: het klopt dat de formatie mogelijk te krap is gezien de doelen. Bij de 

eindevaluatie kan de raad conclusies trekken op basis van alle informatie, ook over de 
knelpunten. 

• Medewerkers Natuurmuseum: er worden steeds meer medewerkers herplaatst.  
Wethouder Visscher reageert op de opmerkingen over het Duurzaamheidscentrum: 

• De opdracht van de raad luidde optie 2 uit te werken. 
• De raad stelde minder middelen beschikbaar dan in de haalbaarheidsstudie stond. 
• Vele locaties zijn onderzocht. Op een gegeven moment was de keuze: een bedrijventerrein of 

een plek in de binnenstad. Gekozen is voor de binnenstad en dat betekende dat geen 
kantoorfunctie kon worden gerealiseerd vanwege de kosten. 

• De optie Open Lab is interessant maar biedt geen zekerheid, is duurder, heeft meer financiële 
risico’s en realisatie duurt te lang. Ook in het Open Lab blijft de scheiding tussen de front- en 
de backoffice. 

• De regionale uitstraling krijgt gestalte via de bibliotheken. De provincie is geïnteresseerd om 
mee te doen. 

• De vierkante meters: in de bibliotheek zijn andere ruimtes beschikbaar en ook kunnen 
bepaalde activiteiten op andere locaties plaatsvinden. 

• Euroborg: de wethouder heeft de directeur van Euroborg gesproken en daar mikken op 
duurzaamheid is een pril plan. 

• De raad wordt geïnformeerd over de risico’s die de gemeente loopt bij het pand van 
Informatiepunt Duurzaam Bouwen. 

 
Het voorstel gaat als bespreekstuk naar de raad van 25 november 2009. 
 
B.3. Integraal Jeugdbeleid 
Student & Stad merkt het volgende op: 

• Het beleid wordt op een positieve manier opgepakt. Alle organisaties blijven betrekken. 
De SP merkt op: 

• De conclusie is juist. In het gesprek met het veld kan de gemeente enkele scenario’s inbrengen 
hoe de organisatie kan worden verbeterd. Zo ontstaat meer regie. 

De ChristenUnie merkt op: 
• Het voorstel van het college is goed en eens met de SP dat de regie beter kan. 

GroenLinks merkt op: 
• De ondersteunende rol van de gemeente is steeds belangrijker. 
• Akkoord met de samenvatting van het college en het vervolg. Laat eerst het veld aan het 

woord welke regierol van de gemeente wordt verwacht. 
Het CDA merkt op: 

• Eens met de vorige sprekers en met het idee van de SP om in scenario’s te denken. 
De VVD merkt op: 

• Eens met GroenLinks: regierol akkoord, laat eerst ideeën uit het veld komen. 
De PvdA merkt op: 

• Eens met GroenLinks. Hoe de regierol wordt ingevuld weet de gemeente zelf het beste. 
Jeugdwerkloosheid was op de middag een hoofdpunt. 

Wethouder Van Schie merkt op: 
• De gemeente heeft nog een regievraagstuk. Het veld in januari gerichte vragen stellen is beter 

dan al scenario’s inbrengen. Voor de verkiezingen kan de visie op kansen voor kinderen 
verder worden ingevuld als basis voor de volgende periode. 

 
B.4. Motie wisselplekken straatkunst 
Het CDA vindt dat de motie van CDA en ChristenUnie goed is opgepakt. 



 

OW verslag 18 november

6

                                                                  

Verslag vergadering raadscommissie Onderwijs en Welzijn 18 november  2009                                                              4 

De VVD is blij met de motie en noemt als inspirerend idee Leer en Deventer. 
De ChristenUnie vindt het idee van de VVD aantrekkelijk om verder te bekijken. 
De SP en de PvdA zijn tevreden over de voorgestelde aanpak. 
Wethouder Dijkstra geeft uitleg: het is de kunst de binnenstad inclusief de bouwput de komende 
jaren aantrekkelijk te houden. Het idee van de VVD is interessant en wordt goed bekeken. 
 
B.5. Rapportage Simplon tweede kwartaal 2009 
Het CDA merkt op: 

• Wat is de reden dat kwartaalrapportageverplichting nu wordt ingetrokken? 
• Als de cijfers er toch zijn, kan het college die voor de commissie ter inzage leggen. 

De PvdA, de SP, D66, ChristenUnie en Student en Stad merken op: 
• Eens met het collegevoorstel. De laatste kwartaalrapportage kan vervallen. 

De VVD merkt op: 
• De fractie heeft vertrouwen maar monitoren is belangrijk. Voor Simplon zelf is het zinvol elk 

kwartaal inzicht te hebben. 
De Stadspartij merkt op: 

• Er is vertrouwen in Simplon, maar het is te vroeg om de kwartaalrapportage te laten vallen. 
GroenLinks merkt op: 

• De commissie moet niet het werk van het college overdoen: het college beslist zelf of er 
sprake is van een regulier proces en over het intrekken van zijn eigen besluit. De commissie 
hoeft ook de jaarcijfers niet te beoordelen. 

Wethouder Dijkstra reageert: 
• De jaarrekening 2009 wordt beoordeeld en dan besluit het college definitief. Eens met het 

laten vallen van de laatste kwartaalrapportage. Het voorstel wordt in deze zin gewijzigd. 
• Het college houdt als subsidiegever de vinger aan de pols. 

 
B.2. Jaarplan en begroting 2010 openbaar onderwijs 
Wethouder Van Schie maakt melding van de oprichting van de stichting Openbaar Onderwijs Groep 
Groningen, vandaag is de stichtingsakte getekend. 
De VVD merkt het volgende op: 

• Het proces is zeer vlot verlopen; de fractie geeft complimenten daarvoor. 
• De bruidsschat: is het bedrag van 3,5 miljoen euro voldoende? Moeten rijksbezuinigingen op 

bestuur en management bij het primair onderwijs worden gecompenseerd? 
• Hoe wordt de informatieplicht van het college aan de raad operationeel gemaakt? 

D66 merkt op: 
• De reservepositie: deze zit bijna op de ondergrens en verslechtert in 2010, een zorgpunt. 
• De begroting 2010 is akkoord. Het jaarplan moet voldoen aan de kaders van de gemeente. 

De PvdA merkt op: 
• Worden docenten bij de beleidsvorming betrokken en hoe gebeurt dit in 2010? 
• Eens met de opmerking van de VVD over de rijksbezuinigingen. Waar komen deze terecht en 

anticipeert het college hierop? 
• De reservepositie: eens met de opmerking van D66 over de reservepositie. Wordt gewerkt aan 

een structurele oplossing? 
Student & Stad merkt op: 

• Eens met de opmerkingen over de reservepositie. De fractie maakt zich verder zorgen over het 
risicoprofiel en het punt dat het BTW-effect niet is doorgerekend. 

De SP merkt op: 
• De fractie vindt dat er niet teveel geld moet worden opgepot: de reservepositie is goed. 
• Hoe is het toentertijd aangegeven bedrag van 1,3 miljoen euro aan kosten verrekend? 

Het CDA merkt op: 
• De reservepositie ziet er niet goed uit, het eigen vermogen dient groter te zijn. 
• De geprognosticeerde renteopbrengst: deze komt overeen met ongeveer 1%, dat is zeer laag. 

Wethouder Van Schie reageert als volgt: 
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• Het overdrachtdocument komt deze week naar de raad. 
• In december volgt de voordracht aan de raad van minimaal vijf leden van de Raad van 

Toezicht. 
• De bruidsschat is verwerkt in de begroting. De ontvlechting van de administraties leidt niet tot 

extra kosten. 
• De betrokkenheid van ouders, medewerkers en leerkrachten is goed geregeld. 
• De reservepositie: de begroting 2010 is sluitend gemaakt door een onttrekking aan de reserve. 

De risico’s zitten bij de eventuele rijksbezuinigingen op bestuur en management. De intentie is 
die niet te laten landen in het primaire proces. 

• Het nieuwe bestuur maakt een meerjarenperspectief en maakt afspraken over hoe met de 
reservepositie wordt omgegaan. Het advies van de commissie Don is van invloed. 

• Uitleg wordt gegeven over de renteopbrengsten. Met de scholen worden nadere afspraken 
gemaakt over hoe om te gaan met de reservepositie. 

• De raad is betrokken doordat de jaarstukken aan de raad worden voorgelegd. 
•  

Het raadsvoorstel gaat als conformstuk naar de raad van 25 november 2009. 
 
C.1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname 
De SP verzoekt de collegebrief Beleidsnotitie Wmo in vitale buurten te agenderen. 
 
De collegebrief wordt voor de volgende commissievergadering geagendeerd. 
 
C.2. Vaststelling verslagen 9 september en 13 en 14 oktober 2009 
De verslagen van  9 september en 13 oktober 2009 worden ongewijzigd vastgesteld. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Visscher: 
Bij agendapunt B.1. Tussenrapportage NDE & stand van zaken Duurzaamheidcentrum Groningen 
De raad wordt geïnformeerd over de risico’s die de gemeente loopt bij het pand van Informatiepunt 
Duurzaam Bouwen. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 22.25 uur. 
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GRIFFIE

RAADSCOMMISSIE ONDERWIJS EN WELZIJN

18 november 2009

Ingekomen stukken (meegezonden)

1. P. Ike, Gymlokalen Werkman College (8/10)

2. Kunstraad, n.a.v. commissievergadering 14/10 (15/10)

3. idem, idem aanvulling (15/10)

Advies: v.k.a.

Ingekomen stukken (ter visie)

n.v.t

Stukken ter kennisname (meegezonden)

1. Wethoudersbrief Subsidie Noorderslag/Eurosonic (23/10)

2.

Advies: v.k.a.

-

Stukken ter kennisname (ter visie)

1. Collegebrief Stand van zaken Impuls een miljoen euro voor de Wmo (1/10)

2. Collegebrief Voorontwerp bestemmingsplan Campus Augustinus (1/10)

3. Collegebrief Voortgang Glazen Huis 3FM (8/10)

4. Collegebrief Toegankelijkheid welzijns- en sportaccommodaties (8/10)

5. Afschrift wethoudersbrief aan sportorganisaties, sportstimuleringsprijs en sportpenningen

2009 (12/10)

6. Collegebrief Aanvullende informatie 0-meting kwaliteit schoolgebouwen (19/10)

7. Collegebrief Voortgang locatieonderzoek SSG (19/10)

8. Collegebrief Reserve onderwijshuisvestingsbudgetten (22/10)

9. Collegebrief Informatie dak- en thuislozenmonitor 2008 (22/10)

10. Collegebrief MJD (28/10)

11. Collegebrief Plan van aanpak maatschappelijke stages (28/10)

12. Collegebrief Beleidsnotitie Wmo in Vitale buurten (30/10)

Advies: v.k.a.
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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING 

ONDERWIJS EN WELZIJN

OW nr.: 09/08

Datum: 9 september 2009

Plaats:  Oude raadzaal

Tijd:  20.00 – 22.30 uur

Aanwezig: D. Jager (vz.), K.A. Hazewinkel (PvdA), R. van der Schaaf (PvdA), R.F. Slors (PvdA), A.

Vos (PvdA), H. Rademaker (SP), A. Schlebusch (SP),  J. Evenhuis (VVD), H. van Mameren (VVD),

J.P.T. Klijnsma (GL), A. Postma (GL), B.H. Koops (CDA), I.M. Jongman (CU), J. Luhoff (D66), S.T.

Antuma (S&S),  J.J. Dijkstra (wethouder), J.A. Visscher (wethouder),  J.C.M. van Schie (wethouder),

D.H. Vrieling (griffier), W.Th. Meijer (commissiegriffier)

A.1. Mededelingen 

Voorzitter

• Herinnert aan lunchbijeenkomst bij de MJD op 16 september en expertmeeting Jeugdbeleid op 23

september.

• Rondgelegd LTA-briefje van Wethouder Dijkstra, en twee brochures van Meldpunt Overlast.

Wethouder Visscher

• Voortgang herindicaties op grond van AWBZ: we proberen zo goed mogelijk consequenties in

beeld te krijgen, wie wellicht geen of minder ondersteuning of begeleiding krijgen, in nauwe

samenwerking met MEE, Zorgkantoor, andere gemeenten en ministerie. Lichte zorg over mensen

die nu dagbesteding hebben (ouderen, beginnend dementerenden) en doven, zou kunnen dat groot

aantal van hen indicatie gaat verliezen. We kijken hoe in samenwerking met andere organisaties

de schade zoveel mogelijk beperkt kan worden.

Wethouder Dijkstra

• Morgen evenement Uit Groningen, soort uitmarkt, begin van culturele seizoen.

A.2. Vaststelling agenda

Conform voorstel

A.3. Vaststelling LTA en lijst moties en toezeggingen

Van Mameren (VVD)

• Hoe staat het met accommodatienota, kunnen we die inderdaad in oktober gaan behandelen?

Van der Schaaf (PvdA)

• Voor september staat op LTA ‘benoeming leden RvT en CvB Openbaar Onderwijs’; graag

concrete informatie wanneer we benoeming kunnen verwachten.

Wethouder Visscher

• Voor september staat op LTA dak- en thuislozenmonitor; is niet gelukt die tijdig klaar te krijgen,

graag toestemming om die in oktober aan te leveren, zodat er evt. in november over gesproken

kan worden.

Wethouder Van Schie

• Accommodatienota: op 23 september nog vervolggesprek met besturen, wat ons betreft afronding

van de nota in de week daarna; evaluatieonderzoek van Intraval is al beschikbaar en kan alvast

worden toegezonden; het lijkt te gaan lukken om begeleidende collegenota tijdig voor volgende

vergadering bij commissie te hebben (met zoals afgesproken een iets kortere aanlevertermijn).

Verslag raadscommissie Onderwijs en Welzijn 9 september 2009 1
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• Benoemingsprocedure CvB nog niet afgerond, kan nog geen mededeling doen over voorziene

planning; advertentie voor leden RvT komt over week of twee in krant.

A.4. Conformstukken

Raadsvoorstel Wijziging Hendrik de Vriesprijs en –stipendia

Kan op conformlijst van de raadsvergadering van 30 september

A.5. Rondvraag

Van Mameren (VVD)

• Wat is stand van zaken met betrekking tot de voorgenomen samenvoeging Röling- en

Werkmancollege? Gaat e.e.a. op tijd lukken? 

• Wanneer komt er informatie m.b.t. Groninger Museum (heeft e.e.a. over in de krant gestaan)?

Jongman (CU)

• Wat is stand van zaken met betrekking tot Sporthal De Wijert?

Vos (PvdA)

• Wethouder bekend met gouden handdruk voor topmensen van failliete Thuiszorg Groningen?

Kan dit bij volgende aanbesteding anders ingekleed worden?

Wethouder Visscher

• Wij hebben geen rechtstreekse bemoeienis met hoe het verder gaat met nieuwe stichting, we

hebben alleen contract wat betreft huishoudelijke hulp. Wij gaan niet over beloningen etc.

Wethouder Van Schie

• Procedure samenvoeging Röling en Werkman lijkt op schema. Betrokken MR-en zijn nog in

beraad over nieuwe adviesaanvraag. Ondertussen gesprekken met scholen over financiële

sanering. Er is ook adviesaanvraag richting GMR Voortgezet Onderwijs m.b.t. bovenschoolse

oplossing van deze sanering. Gesprekken verlopen in goede sfeer. 

Postma (GL): Graag bij stukken voor volgende maand ook toegezegde overzicht van

leerlingstromen.

• Over Sporthal De Wijert definitief uitsluitsel bij behandeling Sportvisie in de Raad van 30

september.

Wethouder Dijkstra

• Gemeente is eigenaar van gebouw Groninger Museum en dus verantwoordelijk voor onderhoud.

Momenteel overleg hierover, waarbij ook gekeken wordt naar extra ambities van de directie.

Vergt nog nodige uitzoekwerk m.b.t. financiering.

B.1. Jaarverslag Meldpunt Overlast en Zorg

Van Mameren  (VVD)

• Goed dat er nu jaarverslag ligt, herhaaldelijk om gevraagd. Vanaf nu jaarlijks blijven doen.

• Overlast zeeheldenbuurt en rivierenbuurt: graag verder uitzoeken en kijken of er conclusies aan te

verbinden zijn, is huidige aanpak effectief? 

• Toenemend aantal klachten over zwerfafval en graffiti, baart zorgen: waar ligt het aan en kunnen

we er ook iets aan doen?

Wethouder Visscher 

• Meldpunt is geen wetenschappelijk onderzoeksbureau. Jaarverslag blijft, maar verwacht daarvan

geen wetenschappelijk verantwoord onderzoek. Geen rechtstreekse conclusies aan  te verbinden.

Je kunt er wel een trend in zien en ontwikkelingen. 

• Studentenoverlast Zeeheldenbuurt: nieuw beleid is in deze cijfers nog niet terug te vinden, is pas

ingegaan op 1 januari jl.; we zitten er de laatste tijd veel gestructureerder bovenop, wellicht
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daardoor minder klachten Rivierenbuurt; wel meer in Zeeheldenbuurt, geen trend te noemen, nog

geen conclusies te trekken, wellicht jaarverslag over 2009 t.z.t.

• Zwerfafval is landelijk probleem, relatie met landelijk verpakkingenbeleid; we hebben al

jarenlang aanpak waarbij we burgers aanspreken op verantwoordelijkheid, als we dat niet deden

was het vast nog veel erger; we moeten aanpak ‘Schoon, heel en veilig’ voortzetten; vanaf

volgend jaar hebben we de mogelijkheid van bestuurlijke strafbeschikking (moet debat nog in

college en raad over worden gevoerd)

• Vervolgen wegens graffiti hoeft gelukkig niet meer op basis van heterdaad, mag nu ook op basis

van ‘handtekening’ (‘tag’), heeft politie hele database van aangelegd. Moet wel aangifte gedaan

worden.

Van Mameren (VVD): Als het in de openbare ruimte gebeurt, wie moet dan aangifte doen? 

Wethouder Visscher: Dan doet de gemeente het zelf.

Rademaker (SP)

• Geld vanuit rijk stopt, erg jammer, meldpunt moet wel voortgezet worden, wat voor plannen heeft

college hiervoor?

Koops (CDA)

• Wethouder zegt dat Meldpunt voorziet in behoefte, denk ik ook, maar het blijkt niet echt uit de

getallen. 

• Meldpunt alleen geopend tijdens kantoortijden, voor de rest antwoordapparaat, terwijl overlast

vaak ’s avonds en in het weekend plaatsvindt. Daardoor ervaren mensen het meldpunt niet als

echt nuttig.

Jongman (CU)

• Jammer dat het niet gelukt is motie ‘handig telefoonnummer’ uit te voeren; graag nog eens kijken

naar mogelijkheid 0800-nummer.

• Drugsoverlast centrum (bijv.) Martinikerkhof); wil college daar beleid op inzetten?

Antuma (S&S)

• Graag nog eens kijken of fonetisch telefoonnummer mogelijk is, bijv. 0800-HELP?

• Sluit zich aan bij opmerkingen van Koops. Is het niet mogelijk om andere methodiek te kiezen,

waardoor drempel om melding in te dienen lager wordt? 

Vos (PvdA)

• Betekent het feit dat er minder meldingen zijn binnengekomen dat er minder overlast is of dat

mensen geen zin meer hebben om het te melden?

Wethouder Visscher

• Bereikbaarheid: op kantoortijden per telefoon, maar bij grote, acute nood kun je altijd de politie

bellen. Verder is het meldpunt 24/7 bereikbaar via het E-loket. Er is ook nauwe samenwerking

tussen meldpuntfunctionarissen en politie. Daarom ook gekozen voor huisvesting bij

basiseenheden van politie. 

Antuma (S&S): E-loket prima, maar als ik mailtje wil sturen doe ik dat niet via internet; waarom

niet overlast@groningen.nl? 

Wethouder Visscher: Er is ook iets voor te zeggen om niet allemaal mailadressen te hanteren,

maar te zeggen: de gemeente Groningen is toegankelijk via het e-loket; één deur met daarachter

een heleboel kamers. 

• Wenselijkheid van meldpunt niet uit cijfers af te lezen. Maar wel indicatie te geven door contact

dat er is tussen meldpuntfunctionaris en melder. 

• Wegvallen landelijke financiering > komen we op terug bij begroting, inzet in elk geval om het

volgend jaar vol te houden, daarna aan nieuw college

• Voorgesteld handig telefoonnummer is technisch niet te realiseren door huisvesting bij

basiseenheden politie. Huidige nummer staat in iedere uitgave van alle wijkkranten en op de

wijkwebsites, indruk is dat het heel goed bekend is.  

• Naar aanleiding van dagbladartikel over Martinikerkhof hebben we navraag gedaan bij

omwonenden en zijn we meldingen nagegaan. Blijken geen recente klachten te zijn. Politie komt

heel vaak op het Martinikerkhof.

B.2. Collegebrief Aanpak Laaggeletterdheid
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Gijsbertsen (GL)

• Laaggeletterdheid groot maatschappelijk probleem, van groot belang om ermee aan de slag te

gaan. Grote vraag: wanneer kunnen we het toegezegde Actieplan tegemoet zien? 

• Wij delen in grote lijnen de door het college geformuleerde focus. Missen wel concrete

doelstellingen.

• Belangrijk om te blijven inzetten op begrijpelijk taalgebruik in brieven van gemeente. Op zich

gebeurt dat al via Stad en Stadhuis, maar aandacht moet niet verslappen.

• Ziet college nog mogelijkheden voor inzet van Centrum Jeugd en Gezin? Concrete plannen?

Jongman (CU)

• Grootste focus op kinderen die nu op vve/school zitten. Meegeven als huiswerkopdracht aan

openbaar onderwijs bij verzelfstandiging. 

• Zo snel mogelijk aan de slag. 

Schlebusch (SP)

• Meest opvallend: blinde vlek bij basisonderwijs. Wij als politiek hebben van onderwijzers

papieren tijgers gemaakt, moeten talloze formulieren invullen om kind gediagnosticeerd te

krijgen. Core-business: taal- en rekenonderwijs. Als politiek moeten we het onderwijs niet meer

‘vragen’ maar ‘geven’: namelijk zelfstandigheid en vertrouwen. Docent kan binnen kwartier zien

of er met kind probleem is. 

Jongman (CU) en Koops (CDA): Op zich begrijpelijke ‘cri de coeur’, maar hoort thuis in

landelijke politieke discussie.

Evenhuis (VVD)

• Geeft wethouder bij verzelfstandiging openbaar onderwijs nog een opdracht in dezen mee?

Antuma (S&S)

• Was ook voor mij een blinde vlek. Belangrijk om maatschappij ervan bewust te maken.

• Eens met Schlebusch: onderwijs niet laten verworden tot papieren tijger, maar

verantwoordelijkheid geven op dit punt, in basisonderwijs zijn grote slagen te maken. 

Van der Schaaf (PvdA)

• Ervoor oppassen allerlei hoogdravende conclusies te verbinden aan de cijfers. Als er bijv. sprake

is van taalachterstand kun je vragen ‘ten opzichte van wat?’ Als je onderwijzers in de stad

confronteert met een cijfer als ‘één op de vier in het basisonderwijs met  twee jaar

taalachterstand’ dan komt ze dat heel vreemd voor. Lijkt niet waarschijnlijk dat dit een blinde

vlek van die onderwijzers is. Probleem van laaggeletterdheid niet bagatelliseren, maar niet van de

weeromstuit alle pijlen op het basisonderwijs richten alsof daar het probleem is ontstaan. Vraag

aan college: hoe interpreteert u de cijfers, wat betekenen ze echt?

Gijsbertsen (GL): U wilt het probleem niet kleiner maken, maar u doet het wel. We hebben

inderdaad niet het aantal mensen in Groningen geteld, maar er is landelijke ontwikkeling

zichtbaar, getallen zijn wel zacht, maar niet zo zacht dat je er geen conclusies uit kunt trekken. 

• Als er met onderwijs afspraken gemaakt moeten worden om laaggeletterdheid aan te pakken, dan

zou de Lokaal Educatieve Agenda daarvoor een instrument moeten zijn, staat los van

schoolbestuurlijke verantwoordelijkheid van openbaar onderwijs. 

Luhoff (D66)

• Aandacht voor basisonderwijs heel goed, moeten we echt op inzetten, maar daarmee zijn we nog

niet klaar. Ook aandacht voor middelbaar onderwijs, kinderen met achterstand moeten die daar zo

snel mogelijk in kunnen halen. 

• Mist aandacht voor werkzoekenden/werklozen. Aanbieden van een cursus lezen/schrijven echt

onvoldoende. Als laaggeletterdheid voorkomt in ons bestand bij sociale dienst, moeten we er alles

aan doen om die mensen z.s.m. te equiperen voor de arbeidsmarkt. 

Wethouder Van Schie

• We investeren al jarenlang in volwasseneneducatie / participatie en voor- en vroegschoolse

educatie. 

• Laaggeletterdheid groot probleem, alles aan doen om het kleiner te maken. Daarom

gekeken of we de goede dingen doen, of er misschien blinde vlekken zijn en of er op

bepaalde terreinen intensivering nodig en mogelijk is. 
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• Gebleken is dat we aantal dingen goed doen. Inzet is om daaraan te blijven werken, bijv.

heldere, duidelijke brieven/informatievoorziening. Geldt ook voor begeleiding van

werkzoekenden, wordt meteen gekeken wat je wel/niet kunt en op grond daarvan gaat

men met je aan de slag. 

• Blinde vlekken: bewustwording en (preventieve) aandacht in (basis)onderwijs. Landelijk

onderzoek wijst uit dat er bij het basisonderwijs tekortkomingen zijn.  Niet bekend hoe

dat precies zit in Groningen, maar gaan er vanuit dat het ongeveer gelijk is. Is inmiddels

schoolbestuurlijk aandachtspunt in openbaar onderwijs. Bespreekbaar maken binnen het

onderwijs, wil schoolbesturen daarop aanspreken. 

• Taal- en rekenonderwijs heel belangrijk. Eén van de onderwerpen is dan: hoeveel tijd heb

je om daar echt aan te besteden, en hoeveel besteed je aan bijv. gezondheid, vrede en

veiligheid en wat de politiek nog meer bij de scholen neerlegt. 

• Daarnaast zijn basisscholen diverser geworden, minder kinderen naar speciaal onderwijs,

daardoor veel meer leerlingen van verschillende niveaus in je klas. 

• Dus zowel bij inhoud als organisatie van onderwijs aantal problemen. Maar daarnaast ook

wel beetje taboe om het bespreekbaar te maken. Zijn we binnen openbaar onderwijs nu

mee bezig, wil ik ook als lokale overheid met andere schoolbesturen bespreken in kader

van LEA.

• Rol van het CJG: bespreekbaar maken, aanbieden preventieve programma’s, toeleiden

naar VVE e.d.

• Actieplan Laaggeletterdheid komt in elk geval voor de verkiezingen. 

B.3. Handvest Kennis om te delen

Hazewinkel (PvdA)

• Uit evaluatie van convenant blijkt dat aantal doelstellingen nog niet zijn gehaald, goed om daar

nieuwe afspraken over te maken. 

• Tevens bleek dat specifieke focus op VMBO nuttig en nodig was, heeft ervoor gezorgd dat aantal

zaken vlot getrokken is. Nu wordt voorgesteld om overgebleven afspraken te verwerken in Lokaal

Educatieve Agenda. Het is de vraag of dat voldoende is. Gaat toch om grote doelstellingen, bijv.

zorgstructuren en ongedeeld VMBO (nog alleen bij Gomarus en Zernike). Krijg je die afspraken

voor elkaar als je ze opneemt in de ‘grote bulk’?

• In Handvest valt trendbreuk m.b.t. ongedeeld VMBO op te merken: bedoeling was dat alle

stromingen binnen VMBO heenleiden naar MBO, nu extra aandacht voor doorstroming van TL

naar Havo. Hoe moeten we dat plaatsen in licht van vervolg

Jongman (CU)

• Deelt analyse van PvdA dat specifieke aandacht voor VMBO lijkt af te nemen. Te weinig ambitie

om ondanks vertraging met nieuwbouw doelstellingen te realiseren. LEA niet meest geschikte

instrument. Bang dat we over zes jaar weer moeten concluderen: ‘er blijft nog gezamenlijke

opgave…’

Koops (CDA)

• Omzetten convenant in handvest en meenemen in LEA geen probleem. Zit ‘em niet in de

woorden, komt best goed.

Evenhuis (VVD)

• Wij waren voor breed VMBO o.a. omdat wij opstromen in het onderwijs heel belangrijk vinden.

Nu constateren wij dat opstroom van VMBO naar Havo moeilijk blijkt. Betreuren wij. 

• Huisvesting: klopt het dat bouw gymlokaal Werkman stop ligt? En bent u tevreden met planning

in Noordoost t.a.v. gymlokalen?

Postma (GL)

• Verwerken in LEA prima, alle vertrouwen in. Bij start van convenant was er nog geen LEA,

situatie is veranderd. 
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• Blij met aandacht voor bredeschoolgedachte. Specifiek Noordoost genoemd, maar ook graag

West in beeld houden. 

Antuma (S&S)

• Kan eind meegaan met Jongman. Vraagt wanneer jaarplan 2009/2010 is te verwachten.

Wethouder Van Schie

• Ongedeeld VMBO blijft voorop staan. Zal dat nog een keer bevestigen richting schoolbesturen. 

• Nieuw convenant niet nodig, betrokken partijen zitten voortdurend bij elkaar aan tafel over zaken

als zorglijnen, doorgaande leerlijnen, aanpak voortijdig schoolverlaten, zorg voor jeugd, passend

onderwijs, aanpak jeugdwerkloosheid. Iedereen neemt heel goed zijn verantwoordelijkheid in

dezen, veel meer op elkaar betrokken dan zes jaar geleden.

• Aandacht voor doorstroming naar Havo náást die naar MBO. Meesten stromen door naar Mbo,

maar er blijft groep die doorstroomt van TL naar Havo en aandacht daarvoor moet niet

ondersneeuwen.

Hazewinkel (PvdA): Uitgangspunt bij ongedeeld VMBO was dat het stadsbreed zou worden

ingevoerd omdat je anders verkeerde concurrentiepositie zou krijgen. Hoe kunnen we er vanuit

gaan dat het nog steeds stadsbreed gerealiseerd gaat worden? Nu nog maar twee…

Wethouder Van Schie: Met nieuwbouw komt vervolg en ook bij Leon van Gelder zullen we dat

op die manier moeten gaan aanbieden. Ik blijf de schoolbesturen daarop aanspreken en ik

verwacht dat van volgend college ook, maar ieder heeft wel zijn eigen verantwoordelijkheid.

• Vervolg LEA: even wachten op expertmeeting 23 september en dan kijken hoe we de rest aan u

presenteren.

B.4. Beleidsuitgangspunten Aanpassing Wmo Verordening

Koops (CDA)

• Kan zich vinden in beleidsvoorstellen

• Aandachtspunt: bij nadenken over eigen bijdrage in relatie tot bepalen inkomenschalen rekening

houden met ziektekosten vanuit handicap.

Van Mameren (VVD)

• Blij met voorstellen van college, idem met vernieuwingsuitgangspunten, individueel maatwerk

heel goed

• Absoluut tegen inkomenspolitiek op lokaal niveau, je treft dan vaak onevenredig de

middeninkomens zeker als het gaat om kwetsbare groepen zoals cliënten Wmo

Rademaker (SP)

• Eens met beleidsuitgangspunten

• Kijken hoe je coulance van afgelopen jaren in regels kunt verwerken

Luhoff (D66)

• Eens

Antuma (S&S)

• Complimenten m.b.t. invoering Wmo afgelopen jaren, ook m.b.t. deze beleidsuitgangspunten

Jongman (CU)

• Instemming

• Wordt politiek spannend als het zal gaan over eigen bijdrage systematiek en algemeen

gebruikelijke voorzieningen.

Postma (GL)

• Eens

• Individuele voorzieningen: niet teveel met bezuinigingsblik naar kijken, niet alleen voorzieningen

afschaffen maar ook serieus kijken of er nieuwe voorzieningen bij moeten.

Vos (PvdA)

• Blij met dit stuk, meer vraaggestuurd, oplossingsgericht i.p.v. claimgericht

• Wat wordt bedoeld met ‘samenhang met producten op gebied van zorg, ondersteuning en welzijn

van andere (niet-gemeentelijke) aanbieders’?

• Wanneer krijgen we de toegezegde stukken?

Wethouder Visscher
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• Moeilijke zin van Vos: gaat om samenwerken met uitvoeringsinstanties, over eigen schotten

heenkijken, vanuit inwoners/burgers kijken waar we dingen kunnen koppelen

• Inhoudelijke discussie kan in december geagendeerd worden, suggesties nemen we mee.

B.5. Groningse Nieuwe en Atelierbeleid

Luhoff (D66)

• Fijn om te lezen dat het weer aantrekkelijk is om een aanvraag in te dienen voor de Groningse

Nieuwe. Suggestie is dat dit komt omdat de Gemeente het nu zelf in handen heeft i.p.v. de

Kunstraad, maar misschien zijn er ook wel andere oorzaken voor. Benieuwd of het echt zoveel

meerwaarde heeft dat de gemeente het nu zelf doet.

• Belronde m.b.t. atelierbeleid leert dat het goed gaat als je het hebt over hoe heel veel partijen met

elkaar samenwerken om ateliers uit de grond te stampen, maar wat gemist wordt is de algehele

coördinatie

Antuma (S&S): Vindt u dat dit een taak is voor de gemeente?

Luhoff (D66): We hebben afgesproken dat er ateliers bijmoeten, we hebben ook geld voor

atelierbeleid, het zou daarom goed zijn als gemeente in ieder geval zou weten waar er gebouwd

wordt, waar er mogelijkheden zijn om ateliers te krijgen. Dat doe je door de coördinatie wat naar

je toe te trekken, in ieder geval te zorgen dat er niet langs elkaar heen wordt gewerkt

• Grootste probleem zit ‘em niet bij de tijdelijke maar bij de permanente ateliers, zouden volgens

het veld nog 60 bij moeten.

• Binnenkort oud schoolgebouw vrij aan Hamrik, biedt prachtige mogelijkheden

Van Mameren (VVD)

• Aansluiting bij D66 m.b.t. het zelf in handen nemen door gemeente van Groningse Nieuwe

• Indruk wordt gewekt dat we meer gaan doen met minder geld, benieuwd hoe wethouder dat denkt

te gaan doen.

Koops (CDA)

• Gaat wat heen en weer tussen wel of niet Kunstraad. Nu budget wordt overschreden wordt weer

gekeken naar Kunstraad, suggestie is dat alles draait om geld, betekent dit dat als er wel genoeg

geld is alles maar wordt gehonoreerd en er niet gekeken wordt naar kwaliteit? Op dit punt de

deskundigheid van de Kunstraad beter uitnutten.

Antuma (S&S)

• Eens met laatste punt van Koops. 

• Geen rol voor gemeente wat betreft coördinatie ateliers. Wel zorgdragen voor goede interne

coördinatie tussen verschillende diensten.

Slors (PvdA)

• Wat doen we met merknaam ‘Groningse Nieuwe’, wat is de advertentienaam, hoe weten we dat

iets daaronder valt?

Wethouder Dijkstra

• Bij vaststelling van Cultuurnota hebben we afgesproken dat gezien het feit dat er bij Groningse

Nieuwe steeds weer middelen overbleven de gemeente het zelf even in handen ging nemen. Met

redelijk succes, heeft waarschijnlijk vooral te maken met de insteek dat we nu niet individuele

kunstenaars benaderen, maar dat het nu via de instellingen loopt. Bij budgetoverschrijding wordt

inderdaad wel de expertise van de Kunstraad ingeroepen. Verrast door resultaat, nu aan de hand

van beleidsplan kijken of we in toekomst weer moeten bijstellen. 

• Slors heeft gelijk m.b.t. zichtbaarheid. We hebben logo voor Groningse Nieuwe, leggen we ook

op aan instellingen om te gebruiken bij presentatie

• Atelierbeleid: in januari evaluatie; ander beeld m.b.t. (gebrek aan) samenwerking, vanuit afdeling

Cultuur intensief contact met bijv. Carex, de HVK en de stichting Art Indeed, wellicht nog eens

kijken naar samenwerking met RO/EZ m.b.t. leegstaande gebouwen, maar zeker niet indruk dat er

langs elkaar heen gewerkt wordt.

• We kijken nog of we een aanjager op projectbasis kunnen aantrekken om hier in coördinerende

zin mee aan het werk te gaan

• We zullen serieus gaan kijken naar Hamrik.
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C.1. Ingekomen stukken en stukken ter kennisname

Rademaker (SP) 

• Wil graag gebruik maken van aanbod om nadere (vertrouwelijke) informatie m.b.t. Zorggroep

Noord te ontvangen. (volgt na afloop van de vergadering)

Hazewinkel  (PvdA)

• Ambitie m.b.t. Skatepark mag hoger

• Brief Vrijwilligerswerk graag agenderen

• Graag afschrift reactie college op brieven Ouderenraad, Adviesraad gehandicaptenbeleid en

SOOG inz. Jaarverslag Wmo.

Jongman  (CU) 

• Graag afschrift reactie college op brief van de Fietsersbond

• Graag agendering van antwoorden op schriftelijke vragen m.b.t. ZAR

C.2. Vaststelling verslagen 

De verslagen van 19 mei, 20 mei en 10 juni worden conform vastgesteld.

Toezeggingen:

• Wethouder Van Schie zendt commissie alvast het Intraval evaluatierapport dat als

achterliggend stuk voor de accommodatienota zal dienen

• Wethouder Van Schie zal bij de bespreking van de Sportvisie in de raad van 30 september

definitief uitsluitsel geven over de stand van zaken met betrekking tot sporthal De Wijert

(CU)

• Wethouder Van Schie zal ter voorbereiding van de bespreking van de samenvoeging

Röling/Werkman in oktober inzicht geven in het verloop van de leerlingstromen (GL)

• Wethouder Visscher zal de commissie een afschrift zenden van de reactie van het college

op de brieven van de Ouderenraad, de Adviesraad Gehandicaptenbeleid en het SOOG op

de jaarrapportage individuele voorzieningen

• Wethouder Van Schie zal de commissie een afschrift zenden van de reactie van het

college op de brief van de Fietsersbond
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VERSLAG Extra RAADSCOMMISSIEVERGADERING 

ONDERWIJS EN WELZIJN

OW nr.: 09/09

Datum: 13 oktober 2009

Plaats:  Oude raadzaal

Tijd:  20.00 – 21.45 uur

Aanwezig: D. Jager (vz.), K.A. Hazewinkel (PvdA), R. van der Schaaf (PvdA),  H. Rademaker (SP), A.

Schlebusch (SP),  H. van Mameren (VVD), A. Postma (GL), I.M. Jongman (CU), P.J.R. van der Wilt

(D66), R.J.A.M. Krüders (S&S),  J.C.M. van Schie (wethouder), D.H. Vrieling (griffier), W.Th. Meijer

(commissiegriffier)

A.1. Mededelingen 

Voorzitter

• CDA-fractie met kennisgeving afwezig, mw. Jongman (CU) voert ook het woord namens het

CDA.

A.2. Vaststelling agenda

Conform voorstel

Van Mameren (VVD) merkt op dat het jammer is dat het Integraal Huisvestingsplan niet gelijktijdig

besproken wordt.

B.1. Raadsvoorstel Oprichting Stichting Openbaar Onderwijs Groningen

Voorzitter

• Punt IV van het dictum wordt afgekoppeld omdat over personen schriftelijk dient te worden

gestemd.

• Er komt een nieuwe formulering van het dictum waarin de woorden ‘in te stemmen met’

ontbreken en de raad meer expliciet zelf een besluit neemt

Van der Schaaf (PvdA)

• Instemming met voorstel, blij met deze belangrijke stap.

Jongman (CU) namens CDA

• Goede stukken, kan conform naar de raad.

Jongman (CU)

• Sluit zich daarbij aan.

Krüders (S&S)

• Akkoord 

Van der Wilt (D66)

• Hoe gaat het met de zoektocht naar personen voor het nieuwe College van Bestuur

Rademaker (SP)

• Wat wordt de naam van de Stichting? We gaan toch geen dure bureaus inschakelen voor fancy

namen?

Van Mameren (VVD)

• Wij waren altijd wat kritischer over dit proces, maar dit stuk is geen reden om het tegen te

houden, kan conform.

Wethouder Van Schie

• Zeer waarschijnlijk kan de raad in oktober nog een besluit nemen over de leden van het CvB.

• Voor de Raad van Toezicht is een advertentie geplaatst.
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• Voor de naamgeving is wel een bureau ingeschakeld; het gaat niet om een fancy-naam, blijft nog

even geheim, wordt binnenkort bekend gemaakt worden.

• Binnenkort de laatste gesprekken met het GO en de OR, gaat allemaal in goede sfeer.

Het voorstel kan conform naar de Raad van 28 oktober.

B.2. Collegebrief 0-meting onderhoudskwaliteit schoolgebouwen

Voorzitter

• In de brief wordt toegezegd dat commissie nog nader wordt geïnformeerd over kwaliteit van het

interieur van het Voortgezet Onderwijs. Daarom nu eerst de wethouder.

Wethouder Van Schie

• Aanvullend onderzoek over binnenkant VO krijgt commissie nog ter visie

• Gemiddelde redelijke kwaliteit: 7.2

• Eerste analyse leert dat er geen zaken boven zijn gekomen die we niet hebben voorzien in

meerjarenplanning

Schlebusch (SP)

• Mooi dat er geen lijken in de kast zijn geconstateerd.

• Is binnenmilieu ook meegenomen?

Van der Schaaf (PvdA)

• Fijn dat uit rapport blijkt dat gemiddelde kwaliteit van het onderhoud redelijk tot goed is.

• Wanneer worden de knelpunten aangepakt?

• Tekort bij interieur: 275.000 niet in meerjarenraming terug te vinden, enerzijds zegt college dat

dit deels te maken heeft met toekomstplannen (waarbij onderhoud dus op nul is gezet), maar

anderzijds staat er dat dit tekort door nieuwe stichting binnen exploitatie moet worden opgelost;

vraag: gaat dat echt om dit grote bedrag?

• Aansluiting bij vraag SP over binnenklimaat

Van Mameren (VVD)

• Er wordt gezegd dat e.e.a. past in meerjarenraming, maar die hebben we niet (zie opmerking over

IHP bij agendavaststelling); we hadden eerst alle informatie moeten hebben; er lijken toch echt

nog wel een aantal knelpunten te zijn die opgelost moeten worden.

Postma (GL)

• Conclusies uit nulmeting zijn goed. Er zijn nog andere punten die aandacht verdienen

(binnenklimaat, onderwijskundige zaken), maar die vallen buiten dit onderzoek.

Jongman (CU)

• Twee open einden: p.2 aantal kosten bij herstelmaatregelen, maar dat is exclusief twee scholen,

hoe gaat u dat oplossen? p.4 kwaliteit interieur ‘resterende bedrag beperkt van omvang, als we

gaan prioriteren komen we er wel uit’, vraag: hoe dan?

Jongman (CU) namens CDA

• Hoe breed was de opdracht aan Draaijer & Partners? Je leest niets over binnenklimaat en

veiligheidsvoorschriften. Wat gaat u daar nog aan doen?
Van der Wilt (D66)

• Aansluiting bij vraag over binnenmilieu.

• Weliswaar allemaal redelijk tot goed, maar het is ook geen negen…

Wethouder Van Schie

• Geen lijken in de kast, er is voldoende kwaliteit, het staat er goed voor

• Reikwijdte: inderdaad geen opdracht m.b.t. binnenklimaat, is relatief nieuw vraagstuk; rijk was al

bezig met uitwerking regelgeving rond binnenklimaat (GGD’s zouden onderzoeken moeten doen

naar alle scholen, daarom geen parallelonderzoek door gemeente), inmiddels nieuwe regeling van

het rijk (te bespreken bij IHP), er komt bij alle scholen een energie- en binnenklimaatsonderzoek

(EBA) met rijksfinanciering

• Aanbod van aparte sessie bij de dienst met informatie over situatie (aanpak knelpunten) per

school….
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• Grote bedragen (tekort interieur) betreffen m.n. te verlaten of te verbouwen schoolgebouwen

B.3. Raadsvoorstel Voornemen samenvoegen Röling- en Werkmancollege

Voorzitter

• Ook hier volgt nieuw dictum zonder de woorden ‘in te stemmen met’.

Postma (GL)

• Sinds de vorige bespreking is het beeld completer geworden

• MR’en akkoord, met bepaalde voorwaarden waaraan kan worden voldaan

• Het goede van het Röling moet behouden blijven, m.n. LOOT-status, niet alleen formeel maar

ook qua praktische mogelijkheden

• Meest heikel: positie openbaar onderwijs in Noordoosten van de Stad; we blijven ons daar wel

wat zorgen over maken; m.n. waarschijnlijke verlies van bovenbouw Havo/Vwo aan Melisseweg,

gelukkig gaat college nog kijken wat mogelijk is.

Krüders (S&S)

• Blij dat diversiteit van onderwijs gewaarborgd wordt door bijv. Dalton en LOOT

• Tekort Rölingcollege wil men aanvullen vanuit reserves van andere scholen, daardoor verandert

reservepositie van die scholen. Er is geen alternatief aangedragen, wel benieuwd naar evt. andere

oplossingen.

• Huisvestingsproblematiek: sprake van mogelijk tekort in toekomst; mocht er na studie structureel

tekort zijn, dan moet dat met structurele gelden worden opgelost, niet incidenteel afdoen.

Van der Wilt (D66)

• Triest dat Rölingcollege moet stoppen

• Graag iets meer duidelijkheid over status als LOOT-school

• Proberen versmalde bovenbouw te bewaren

Van Mameren (VVD)

• Nieuwe school moet eerlijke kans krijgen om een succes te worden, MR-en dragen daarvoor

essentiële punten aan, graag toezegging dat daaraan wordt voldaan

• Sanering niet ten koste van andere scholen

Rademaker (SP)

• Had het ook voorkomen kunnen worden?

• Bovenbouw aan Melisseweg proberen te behouden, nu alleen rijksvergoeding als financieel kader,

graag voor de raad overzicht van andere mogelijkheden en inzicht in financiering risico’s

• Wordt Dalton ook doorgetrokken naar bovenbouw?

• Leerwegondersteunende onderwijs: welke afspraken zijn hierover gemaakt, is het de bedoeling

om dat te handhaven aan Melisseweg of gaat het naar Kluiverboom?

• Huisvesting Werkman nu al krap, hoe gaat u dat oplossen?

Jongman (CU)

• LOOT-status behouden

• Bovenbouw verplaatsen naar Werkman, hoe doet u dat met de nu al krappe ruimte?

• Financiën: verdelen over scholen. Aansluiting bij vraag GMR: wat is ‘na rato’?

Jongman (CU) namens CDA

• Eens met samenvoeging, idem met instelling taskforce

• Eens met verdeling van financiële pijn over alle scholen

Van der Schaaf (PvdA)

• Positief over aangepaste voorstel.

• Fusie uit nood geboren, maar biedt ook kans, nl. om ook in dit stadsdeel beter maatwerk te

leveren, en stadsbreed pedagogische diversiteit te verbeteren

• Bovenbouw in Noordoosten graag behouden, inclusief Daltononderwijs

Wethouder Van Schie

• Afgelopen maanden intensieve gesprekken tussen alle betrokkenen, heeft uiteindelijk geleid tot

brede instemming, al gaat het natuurlijk voor Röling niet zonder pijn en emotie. Kans op succes
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nieuwe school grootst als je er met elkaar de schouders onder zet, daar gaat het nu echt van

komen.

• Daltononderwijs in dit deel van de stad wordt als kansrijk gezien. We beginnen met onderbouw,

maar gedachte is om vanuit de onderbouw ook te kijken naar mogelijkheden voor bovenbouw.

• Bovenbouw aan Melisseweg moet zorgvuldig onderzocht worden, kan alleen maar binnen

rijksvergoeding, kost tijd, kan niet meer voor de raad, is zaak voor nieuwe schoolbestuur

• Ministerie gaat LOOT-status regelen op administratieve wijze, we hebben verzekering ontvangen

dat het goed komt.

• Bovenschoolse reserves zijn er ook volgens de wet voor om juist in dit soort zaken te voorzien.

‘Na rato’ betekent: ‘op grond van door het rijk ter beschikking gestelde middelen’.

• Terugkijken / wat leren we hiervan: scherper sturen, eerder signaleren

• Als huisvestingbehoefte nieuwe Werkmancollege (incl. Röling) in beeld is (in de loop

van 2010), zullen zo nodig voorstellen worden gedaan in het IHP 2011

• Leerwegondersteunend onderwijs blijft daar waar nodig aangeboden.

Raadsvoorstel kan conform naar raad van 28 oktober.

Toezeggingen   Wethouder Van Schie  :  

• Commissie krijgt afschrift van antwoord aan GMR, idem m.b.t. andere adviezen

• Als huisvestingbehoefte nieuwe Werkmancollege (incl. Röling) in beeld is (in de loop

van 2010), zullen zo nodig voorstellen worden gedaan in het IHP 2011
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